



# What do I need to know if my child is suspended? Parent/carer information

## ဖဲယဖိတဂၤတၢ်မ့ၢ်ကဟံၣ်ကတီၢ်အတၢ်ထီၣ်ကိ န့ၣ်တၢ်လၢယကဘၣ်သ့ၣ်ညါမ့ၢ်မနုၤလဲၣ်. မိၢ်ပၢ်,ပုၤကွၢ်ထွဲကဟုကယာ်တၢ်အဂီၢ်တၢ်ဂ့ၢ် တၢ်ကျိၤ

### တၢ်ဟံၣ်ကတီၢ်တၢ်ထီၣ်ကိစံးတၢ်န့ၣ်မ့ၢ်မနုၤလဲၣ်.

တၢ်ဟံၣ်ကတီၢ်တၢ်ထီၣ်ကိတခါစံးတၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ဝဲဒၣ်ဖဲကိမၤကိဖိတဂၤလၢအသုတဟဲထီၣ်ကိလၢ တၢ်ဆၢကတီၢ်တခါအဂီၢ်အခါန့ၣ်လီၤ. ကိဖိလၢအအိၣ်လၢတီၢ် ဖိသ့ၣ်တုၤ ၂ တီၢ်န့ၣ်တၢ်ကဟံၣ် ကတီၢ်အတၢ် ထီၣ်ကိလၢအထီၣ်ဘးတၢ်ထီၣ်ကိအနံၤ ၅ သီဒီး ကိဖိလၢအအိၣ် ၃-၅ တီၢ်န့ၣ် ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်တၢ် ကဟံၣ်ကတီၢ်အတၢ်ထီၣ်ကိလၢအထီၣ်ဘးကိအနံၤ ၁၀ သီန့ၣ်လီၤ.

ကိခိၣ်တဖၣ်ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်ကဟံၣ်ကတီၢ်ကိဖိတဂၤအတၢ်ထီၣ်ကိဖဲကိဖိအသကၢ်ပဝးမ့ၢ်ကဲတၢ် လီၤဘၣ်ယိၣ်လၢအဒုးကဲထီၣ်တၢ်လီၤပျံၤလၢတၢ်တူၢ်လိာ်အီၤတသ့လၢပုၤကွၢ်မ့ၢ်မနုၤလဲၣ် တၢ်သိၣ်လိန့ၣ်ယုၤအပူၤဒီးလၢတၢ်မၤလိမၤဒီးအပူၤအခါန့ၣ်လီၤ.

ကိခိၣ်တဖၣ်ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်ကဟံၣ်ကတီၢ်တၢ်ထီၣ်ကိဖဲအဝဲသ့ၣ်မ့ၢ်ကျဲးစးရဲၣ်ကျဲးတၢ်လဲၣ်ကိဖိတဂၤ အသကၢ်ပဝးလၢအကဲတၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်လၢကျိၤကျဲး အဂၤဒီးကိအတၢ်လိၣ်ဘၣ်တၢ်ဆၢက တီၢ်လၢတၢ်ကရဲၣ်ကျဲးတၢ်ဆီၣ်ထွဲလၢတၢ်သကၢ်ပဝးအဂီၢ်ဒီးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲးလၢမ့ၢ်တၢ်ကဟံၣ် ပုၤကိးဂၤဒီးပုၤပူၤဖျဲးဖျဲးဒဲလဲၣ်ဖဲကိဖိအံၤတအိၣ်လၢကိပူၤအခါန့ၣ်လီၤ. ကိခိၣ်တဖၣ်ကဘၣ်ဆိ ကမိၣ်ထီၣ်ကိဖိအတၢ်သကၢ်ပဝးဒီးအတၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်ဖဲဆၢတၢ်လီၤလၢတၢ်ကဟံၣ်ကတီၢ် ကိဖိတဂၤအတၢ်ထီၣ်ကိအဂီၢ်အခါလီၤ. ဖဲတၢ်သကၢ်ပဝးမ့ၢ်န့ၣ်မ့ၢ်မနုၤတၢ်ပူၤ ဖျဲးအတၢ်ဂ့ၢ် ကိန့ၣ်.နဖိန့ၣ်တၢ်ကဟံၣ်လီၤအီၤလၢတၢ်ဟံၣ်ကတီၢ်အတၢ်ထီၣ်ကိတဘျီပီန့ၣ်လီၤ.

### ဖဲနဖိတၢ်မ့ၢ်ဟံၣ်ကတီၢ်အတၢ်ထီၣ်ကိအခါတၢ်မနုၤကကဲထီၣ်အသးလဲၣ်.

ကိခိၣ်ကတဲဘၣ်ကိဖိလၢထးခိၣ်ဖဲမ့ၢ်ဖိမဲအခါ လီၤ.အဝဲသ့ၣ်ကဘၣ်ဒုးသ့ၣ်ညါမိၢ်ပၢ်မ့ၢ်မနုၤပုၤ ကွၢ်ထွဲကဟုကယာ်တၢ်တဖၣ်လၢထးခိၣ်တဘျီပီ,ဖဲမၤဝဲမ့ၢ်သ့အခါ,မ့ၢ်မနုၤလၢ ၂၄ န့ၣ်ရံၣ်အ တီၢ် ပူၤလီၤ. နဒီးနဖိကဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤသ့ဒီးခွဲး ယာ်လၢတၢ်ကထံၣ်လိာ်သးဒီးကိလၢတၢ်ကမိ ဆၢဝဲဒၣ်တၢ်ဟံၣ်ကတီၢ်တၢ်ထီၣ်ကိန့ၣ်လီၤ. ကိအံၤက မၤသကၢ်ပဝးဒီးန့ၣ်လၢတၢ်မၤအကျိၣ်ခိၣ်သ့ၣ် တဖၣ်ဒီးတၢ်ဆီၣ်ထွဲတဖၣ်အဂီၢ်မိၢ်ဒိးသိးတၢ်လီၤအီၤလၢတၢ်ကမၤစၢၤနဖိကသ့အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ကိခိၣ်ကဟ့ၣ်စ့ၢ်ကိးန့ၣ်ဒီးတၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ဟံၣ်ကတီၢ်တၢ်ထီၣ်ကိလၢအကွဲးလီၤအသး လၢလံာ်အလီၤ,လၢအဟံၣ်ယုၤတၢ်ဂ့ၢ်လၢနဖိန့ၣ်ဘၣ်မနုၤအယိတၢ်ဟံၣ်ကတီၢ်အတၢ်ထီၣ်ကိလဲၣ်, တၢ်ဂ့ၢ်လီၤတၢ်တဖၣ်ဒီးတၢ်ဆၢကတီၢ်အတၢ်ထီၣ်ကိလၢတၢ်ဟံၣ်ကတီၢ်အတၢ်ထီၣ်ကိအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲတၢ်ဟံၣ်ကတီၢ်တၢ်ထီၣ်ကိအဆၢကတီၢ်နဖိအံၤတၢ်တပျဲးအီၤလၢကိအပူၤဘၣ်. ကိကဟ့ၣ်နဖိဒီး တၢ်ဆီၣ်ထွဲလၢတၢ်ကဆဲးမၤလိတၢ်ဖဲတၢ်ဟံၣ်ကတီၢ်တၢ်ထီၣ်ကိအကတီၢ်ဒီးပဆဲးကျိးသံကွၢ်န့ၣ် ဒီးနဖိလီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်သးမ့ၢ်တၢ်ကဆီၣ်ထွဲနဖိအတၢ်အိၣ်မ့ၢ်ဆိပၤဖဲတၢ်ဟံၣ်ပတီၢ်အ တၢ်ထီၣ်ကိအကတီၢ်န့ၣ်အိၣ်ဝဲဒၣ်လီၤ.

### တၢ်သးထီၣ်တၢ်ဟံၣ်ကတီၢ်တၢ်ထီၣ်ကိ

ဖဲတၢ်ဟံၣ်ကတီၢ်တၢ်ထီၣ်ကိမ့ၢ်တဟ့ၣ်တၢ်ဆၢကတီၢ်အလၢအပုၤလၢတၢ်ကရဲၣ်ကျဲးတၢ်ဆီၣ်ထွဲ တဖၣ်မ့ၢ်တမ့ၢ်ပူၤဖျဲးအဂီၢ်တၢ်လဲၣ်ပျံၤမ့ၢ်အိၣ်ဝဲဒၣ်ဆူညါလၢတၢ်မ့ၢ်တရဲၣ်ကျဲးမၤဘၣ်ဒီးအီၤ အခါ, ကိခိၣ်ကသးထီၣ်တၢ်ဟံၣ်ကတီၢ်တၢ်ထီၣ်ကိန့ၣ်လီၤ.မိၢ်ပၢ်,ပုၤကွၢ်ထွဲတဖၣ်ကဘၣ် တၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါအဝဲသ့ၣ်တချုးတၢ်ဟံၣ်ကတီၢ်တၢ်ထီၣ်ကိအဆၢကတီၢ်လၢကဲဒီးဖဲတၢ်ကသးထီ ထီၣ်တၢ်ဆၢကတီၢ်အခါန့ၣ်လီၤ.

### မ့ၢ်ပသကွၢ်ကညးပတံထီၣ်တၢ်လၢတၢ်ဟံၣ်ကတီၢ်တၢ်ထီၣ်ကိတခါအဂီၢ်သ့ခါ.

မ့ၢ်သ့လီၤ. ဖဲနမ့ၢ်န့ၣ်လၢကိခိၣ်မၤတၢ်ဆၢတၢ်လၢအတတီတတြၢ်မ့ၢ်မ့ၢ်တလူၤပိာ်ထွဲဖိလ စံၣ်ဒီးတၢ်မၤအကျိၤအကွၢ်တဖၣ်ဘၣ်ဘၣ်အခါန့ၣ်လီၤ. ကွၢ်ဘၣ် တၢ်ပတံထီၣ်အဂီၢ်ထံးတကွၢ်.

လၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဆူညါဘၣ်ထွဲဒီး တၢ်က တါခဲးတၢ်လၢနဖိအဂီၢ် န့ၣ်အိၣ်ဝဲဒၣ်လီၤ, ဒ် န့ၣ်အ သိးကိ အပူၤတဝၢအခွၢ်ထုၣ် လၢအကွဲး လီၤယာ်ကျိၤကွၢ်လၢတၢ်ကဆဲးကျိးဆဲးကျဲးတၢ်ဒီးကိ တဖၣ်န့ၣ်အိၣ်ဝဲလီၤ.

### တၢ်လၢတၢ်ဟံၣ်ကတီၢ်တၢ်ထီၣ်ကိအစၢအဂီၢ်အတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်စံးတၢ်န့ၣ်မ့ၢ်မနုၤ လဲၣ်.

နဖိကဟဲကွၢ်ကဒါဆူကိဖဲမ့ၢ်တချုးတၢ်ဟံၣ်ကတီၢ်တၢ်ထီၣ်ကိအမ့ၢ်န့ၣ်ကတၢ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဟံၣ်ယုၤမၤသကၢ်ပဝးဒီးတၢ်ဒီးကိလၢအဂၤန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်လၢအကါဒိၣ်မးတခါလၢတၢ်ရဲၣ်ကျဲးမၤဆၢန ဖိအသကၢ်ပဝးဒီးတၢ်မၤကဲထီၣ်တၢ်အစၢတဖၣ်တပူၤယီၤန့ၣ်လီၤ. တချုးနဖိကွၢ်ကဒါဆူကိအ ခါကိကဆဲးကျိးန့ၣ်ဖိဖျိလီၤတဲစိလၢတၢ်ကရဲၣ်ကျဲးတၢ်မၤန့ၣ်တၢ်အစၢအဂီၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ယုၤဒီးကိ အပူၤမၤတၢ်ဖိလၢအမၤသကၢ်ပဝးတၢ်ဘူးဘူးတၢ်တၢ်ဒီးနဖိန့ၣ်လီၤ.

တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အံၤကမ့ၢ်ဝဲဒၣ်လၢနီၤကစၢ်,လၢလီၤတဲစိအဖိခိၣ်မ့ၢ်တမ့ၢ်လီၤပုၤယဲၤအဖိခိၣ်လၢအကွၢ် အဂီၢ်လၢကဟ့ၣ်တၢ်ခွဲးတၢ်ဟံၣ်အဂၤကတၢ်လၢအမ့ၢ်တၢ်တဲသကၢ်ပဝးလၢအဂၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်အိၣ် ဖျိၣ်အံၤက ဘၣ်ထွဲဒီးမ့ၢ်ပမၤသကၢ်ပဝးတၢ်တပူၤယီၤဒိးသိးတၢ်ကဆီၣ်ထွဲနဖိဖဲအဟဲကွၢ်ကဒါဆူကိ အခါကသ့ဒဲလဲၣ်န့ၣ်လီၤ. နဟဲကိး ပုၤဆီၣ်ထွဲတၢ်တဂၤ ယုၤဒီးန့ၣ်ဆူတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အပူၤန့ၣ်သ့ လီၤ. ပုၤဆီၣ်ထွဲတၢ်တဂၤဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်ကမ့ၢ်ပုၤတဂၤလၢအဟ့ၣ်န့ၣ်ဒီး,မ့ၢ်မ့ၢ်နဖိဒီးစုထံးခိၣ် ထံးတၢ်ဆီၣ်ထွဲမ့ၢ်သးတၢ်ဆီၣ်ထွဲန့ၣ်သ့လီၤ.

လၢတၢ်သကၢ်ပဝးလၢအကဲတၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်လၢအလိၣ်ဘၣ်အထီၣ်တၢ်မၤအကျိၣ်ခိၣ်သ့ၣ်တ ဖၣ်ဒီးတၢ်ဆီၣ်ထွဲတဖၣ်အဂီၢ်,ကိကမၤသကၢ်ပဝးဒီးန့ၣ်ဒီးနဖိလၢတၢ်ကမၤဒိၣ်ထီၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ် ကျဲးတခါလၢတၢ်ကဆီၣ်ထွဲအဝဲသ့ၣ်ဒီးမၤစ့ၢ်လီၤတၢ်လီၤပျံၤတခါလၢလဲၣ်န့ၣ်လီၤ. နဖိအံၤဘၣ် သ့ၣ်သ့ၣ်တၢ်က ဟံၣ်လီၤယာ်န့ၣ်အီၤဒီးတၢ်ဆီၣ်ထွဲလၢအဂီၢ်လဲၣ်န့ၣ် လီၤ. ဖဲတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲးတခါ တၢ်မ့ၢ်ပလီၤယာ် အီၤလဲၣ်န့ၣ်,တၢ်ကမၤဘၣ်လိာ်အီၤလၢတၢ်ကမၤစၢၤဆီၣ်ထွဲနဖိအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲးအံၤက ဘၣ်တၢ်နီၤဟ့ၣ်အီၤဒီးန့ၣ်ဒီးယုၤဒီးပုၤမၤတၢ်ဖိအဂၤလၢအအိၣ်လၢကိအ ပူၤလၢအဆီၣ်ထွဲနဖိန့ၣ်လီၤ.

### ဖဲတၢ်သကၢ်ပဝးအတၢ်ဂ့ၢ်ကိမ့ၢ်ကဲထီၣ်ကိဒီးတသီတဘျီန့ၣ်တၢ်မနုၤကကဲ ထီၣ်လဲၣ်.

ဖဲတၢ်သကၢ်ပဝးလၢအကဲတၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်မ့ၢ်ကဲထီၣ်အသးအသီတဘျီန့ၣ်, ကိခိၣ်ဒီးကိတၢ် မၤလိမၤဒီးအတၢ်ဆီၣ်ထွဲအကရူၢ်ကကကျဲးစးထံၣ်န့ၣ်ကျိၤကျဲးလၢတၢ်ကဆီၣ်ထွဲနဖိအတၢ်မၤ လိမၤဒီးလၢဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်ကဟံၣ်ယုၤတၢ်ဟံၣ်ကတီၢ်အတၢ်ထီၣ်ကိအသီတဘျီလီၤ. တၢ်အံၤဘၣ် သ့ၣ်သ့ၣ်ကဟံၣ်ယုၤတၢ်ဟံၣ်ယုၤထီၣ်ပုၤစံၣ်နီၤတဖၣ်လၢအအိၣ်လၢဝဲကျိၤအပူၤကမၤစၢၤဟ့ၣ်ထီၣ် တၢ်ဆီၣ်ထွဲန့ၣ်လီၤ.

### တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢယမၤန့ၣ်အီၤလၢကိအအိၣ်သ့မ့ၢ်မနုၤလဲၣ်.

နယုၤန့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဆူညါလၢအဘၣ်သးဒီးတၢ်လၢအကဲထီၣ်တၢ်အသးမ့ၢ်မနုၤလဲၣ်ဒီးဘၣ်မ န့ၣ်အယိလဲၣ်န့ၣ်လၢကိအအိၣ်န့ၣ်သ့လီၤ. ကိတြၢ်ဒီးပုၤဒီးတၢ်အဂ့ၢ်အခါလၢတၢ်ဆၢတံတ မဲၤလၢလံာ်အဂီၢ်, တၢ်ဟံးန့ၣ်ဂ့ၢ်ဝီလၢကကဲထီၣ်အသးဒီးဖဲနမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်ကိတခါအခါဘၣ်မၤ တၢ်မနုၤလဲၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်န့ၣ်သ့ကွၢ်ကိသ့န့ၣ်လီၤ.

### လီၤတဲစိအတၢ်ကတီၢ်ကျိးထံအတၢ်မၤစၢၤအတၢ်ဖဲး တၢ်မၤ

ဖဲနမ့ၢ်အိၣ်ဒီးဆဲးကျိးကိဒီးလိၣ်ဘၣ်တၢ်မၤစၢၤယုၤဒီးအဲး ကလံးကျိၤန့ၣ်ကိးဘၣ်လီၤတဲစိတၢ် ကတီၢ်ကျိးထံအတၢ် မၤစၢၤအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤ တဖၣ်လၢ 131 450, တဲဘၣ်အဝဲသ့ၣ်ဒီးန ကျိၣ်လၢနလိၣ်ဘၣ်အီၤဒီးယုၤန့ၣ် ပုၤတူၢ်လိာ်လီၤ တဲစိလၢကကိးန့ၣ်န့ၣ်ဒီးနကိတကွၢ်. ပုၤတူၢ်လိာ်လီၤတဲစိတၢ်ကိးကမၤန့ၣ်ပုၤကတီၢ်ကျိးထံ တၢ်တဂၤလၢလီၤတဲစိအလီၤ လၢတၢ်ကမၤစၢၤန့ၣ်ယုၤဒီး နတၢ်တဲသကၢ်ပဝး တၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်မၤစၢၤအတၢ်ဖဲးတၢ် မၤတခါအံၤအဂီၢ်တၢ်တယုၤန့ၣ်ဒီးအပူၤဘၣ်.